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Protokół LXIV/23 

sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 25 września 2023 r. 

 

Obrady odbyły się w sali Kameralnej Filharmonii Świętokrzyskiej w Kielcach.  

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku, Arkadiusz Bąk. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 11:10 i trwały do godz. 16:10.  

 

Nad prawidłowym przebiegiem obrad czuwali: mec. Beata Cedro-Łosak oraz 

mec. Mariusz Delipacy. 

 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie LXIV sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego przez Przewodniczącego 

Sejmiku - Pana Arkadiusza Bąka. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Zgłoszenie wniosków o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

4. Wybór sekretarzy obrad. 

5. Głosowanie nad wnioskami o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Stanowiska Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego w sprawie sytuacji w Mauzoleum Martyrologii Wsi Polskich 

w Michniowie: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Klubu Radnych 

Polskiego Stronnictwa Ludowego Pana Andrzeja Swajdy, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace związane 

z ochroną zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Marszałka Województwa Pana 

Andrzeja Bętkowskiego, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - wystąpienie Przewodniczącej 

Komisji Pani Agnieszki Buras, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2040: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii 

Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 
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b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2040: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii 

Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2023 

rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii 

Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2023 

rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii 

Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d)  głosowanie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wskazania przedstawiciela podmiotu 

tworzącego do składu komisji konkursowej na stanowisko Zastępcy Kierownika 

ds. Lecznictwa Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Kielcach: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Wicemarszałka Województwa Pana 

Marka Bogusławskiego, 

b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny – wystąpienie  

Przewodniczącego Komisji Pana Waldemara Wrony,  

c) dyskusja,  

d) głosowanie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia „Aktualizacji Programu ochrony 

powietrza dla województwa świętokrzyskiego wraz z planem działań 

krótkoterminowych”: 

a)  przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Marka 

Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Artura Konarskiego, 
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c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży, nieruchomości 

położonej w gminie Zagnańsk, w obrębie Zachełmie: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Marka 

Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą - 

wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Gałuszki, 

c)  stanowisko Komisji Budżetu i Finansów -wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej i minimalnej liczby 

radnych stanowiących skład komisji stałych i doraźnych: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku Pana 

Arkadiusza Bąka, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie składu osobowego Komisji Samorządu 

Terytorialnego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku Pana 

Arkadiusza Bąka, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wyłączenia 

nieruchomości znajdujących się w miejscowości Suków Papiernia z obszaru 

chronionego krajobrazu – „Podkieleckiego Obszaru Chronionego Krajobrazu strefa 

B11”: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji – Pana Pawła Krakowiaka, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na Zarząd Województwa 

Świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji – Pana Pawła Krakowiaka, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odwołania radnego Młodzieżowego 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego przed upływem III kadencji: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku Pana 

Arkadiusza Bąka, 
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b) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Macieja Gawina, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru radnego Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego III kadencji w naborze uzupełniającym: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku Pana 

Arkadiusza Bąka, 

b) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Macieja Gawina, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

21. Interpelacje i zapytania. 

22. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie 

między sesjami. 

23. Informacja Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami. 

24. Sprawy różne. 

25. Zamknięcie LXIV sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Stosownie do rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679  

z 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem 

danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia 

dyrektywy 95/46/WE (RODO) uczestnicy sesji zostali zapoznani z komunikatem, 

że przebieg obrad będzie transmitowany on-line na stronie internetowej Województwa 

Świętokrzyskiego.   

 

Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlające pełne wypowiedzi osób uczestniczących 

w sesji Sejmiku wraz z ich transkrypcją jest udostępnione w Biuletynie Informacji 

Publicznej oraz na stronie samorządu województwa pod linkiem: 

https://www.swietokrzyskie.pro 

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad 1. 

Przewodniczący Sejmiku otworzył obrady LXIV sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Następnie powitał radnych zgodnie z załączoną listą obecności (zał. nr 1), Zarząd 

Województwa na czele z Andrzejem Bętkowskim - Marszałkiem Województwa, 

Dyrektorów jednostek organizacyjnych oraz Departamentów Urzędu Marszałkowskiego, 

media oraz zaproszonych gości obecnych na sali, (zał. nr 2 i 3).  

 

 

https://www.swietokrzyskie.pro/
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Ad 2.  

Przewodniczący Sejmiku, na  podstawie list obecności poinformował, że w sesji 

uczestniczyło 26 radnych, tym samym zachowane było kworum wymagane 

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad 3. 

Za pośrednictwem systemu eSesja radni otrzymali w statutowym terminie porządek obrad.  

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są wnioski o zmianę lub uzupełnienie porządku 

obrad? 

 

Radny Marek Bogusławski - Wicemarszałek Województwa w imieniu Zarządu 

Województwa zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 

7 dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

związane z ochroną zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

(zał. nr 4). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są inne wnioski? 

 

Dalszych wniosków nie zgłoszono. 

 

Ad 4. 

Na sekretarzy obrad Przewodniczący Sejmiku zaproponował kandydatury radnych:  

Macieja Gawina – radny wyraził zgodę, 

Jolanty Tyjas – radna wyraziła zgodę.  

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o zalogowanie się i potwierdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej kolejności poddał pod głosowanie wybór sekretarzy obrad w osobach radnych: 

Macieja Gawina oraz Jolanty Tyjas. Zapytał, kto z radnych jest za powołaniem 

sekretarzy, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał od głosowania? 

 

Przewodniczący Sejmiku stwierdził, że Sejmik dokonał wyboru sekretarzy obrad 

jednogłośnie tj. 25 głosami „za”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję nad wnioskiem zgłoszonym przez radnego 

Marka Bogusławskiego – Wicemarszałka Województwa. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  
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Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie wniosek 

o zdjęcie z porządku obrad punktu 7 dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji na prace związane z ochroną zabytków w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków. 

 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu Sejmiku t.j. 26 głosami „za”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

 

Ad 6.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie Stanowiska Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego w sprawie sytuacji w Mauzoleum Martyrologii Wsi Polskich 

w Michniowie (zał. nr 7). 

 

Radna Agata Binkowska przedstawiła ww. projekt uchwały, a następnie wniosła 

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: Andrzej Bętkowski – Marszałek Województwa, radna Agata 

Binkowska, radny Jan Maćkowiak, radny Piotr Żołądek, radny Marek Bogusławski – 

Wicemarszałek Województwa, radna Agnieszka Buras, radny Maciej Gawin, radny 

Janusz Koza, radny Andrzej Swajda, radna Jolanta Tyjas, radny Arkadiusz Bąk - 

Przewodniczący Sejmiku, radny Henryk Milcarz - Wiceprzewodniczący Sejmiku. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 15 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Stanowiska Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego w sprawie sytuacji w Mauzoleum Martyrologii Wsi 

Polskich w Michniowie. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXIV/792/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 14 głosami „za” i stanowi zał. nr 8 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

 

Ad 7, 8, 9 i 10. 

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty: 7, 8, 9 i 10 

z porządku obrad mogą być omówione łącznie. Radni nie zgłosili sprzeciwu. 
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Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata  

2023 – 2040 (zał. nr 10), 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata  

2023 – 2040 (zał. nr 11), 

- zmian w budżecie województwa na 2023 rok (zał. nr 12), 

- zmian w budżecie województwa na 2023 rok (zał. nr 13 ). 

 

Maria Fidzińska-Dziurzyńska - Skarbnik Województwa, przedstawiła ww. projekty 

uchwał, a następnie wniosła o przyjęcie ich przez Sejmik. 

 

W trakcie omawiania ww. projektów uchwał, prowadzenie obrad na ok. 15 min. przejął 

radny Henryk Milcarz – Wiceprzewodniczący Sejmiku. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów 

uchwał przez Komisję Budżetu i Finansów. (Opinie nr 356/23, 357/23, 358/23 i 359/23  

wpłynęły na piśmie i stanowią zał. nr 14, 15, 16 i 17). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję do omawianych punktów. 

 

Głos zabrał radny Andrzej Pruś, który poinformował, że przed głosowaniem projektu 

uchwały w sprawie Stanowiska Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie 

sytuacji w Mauzoleum Martyrologii Wsi Polskich w Michniowie nie zaznaczył swojej 

obecności podczas sprawdzania kworum, a w systemie eSesja jego obecność została 

potwierdzona. 

 

Głos w dyskusji odnoście uchwał budżetowych zabierali: radny Andrzej Swajda, radny 

Marek Bogusławski – Wicemarszałek Województwa, radny Janusz Koza, Bartosz 

Stemplewski - Dyrektor Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Kielcach, Tomasz 

Jamka – Członek Zarządu. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie pierwszy projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2040. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXIV/793/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 24 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym” i stanowi zał.  

nr 18 do protokołu.  
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Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 19 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie drugi projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 

2040. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXIV/794/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 22 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał.  nr 20 

do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 21 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie pierwszy projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie województwa na 2023 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXIV/795/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 17 głosami „za”, przy 8 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 22 

do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 23 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie drugi projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie województwa na 2023 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, 

kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXIV/796/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 16 głosami „za”, przy 9 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 24 

do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 25 do protokołu. 

 

Ad 11. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wskazania przedstawiciela podmiotu 

tworzącego do składu komisji konkursowej na stanowisko Zastępcy Kierownika 

ds. Lecznictwa Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Kielcach (zał. nr 26). 

 

Radny Marek Bogusławski – Wicemarszałek Województwa przedstawił ww. projekt 

uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. Jednocześnie zgłosił poprawkę 

redakcyjną dotyczącą uaktualnienia publikatora aktu prawnego w treści uchwały:  

jest: (…) art. 49 ust. 1 pkt 2) i ust. 2 ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 roku o działalności leczniczej 

(t.j.Dz.U.2023.991) (…), 
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powinno być: (…) art. 49 ust. 1 pkt 2) i ust. 2 ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 roku o działalności 

leczniczej (t.j.Dz.U.2023.991 ze zm.) (…). 

 

Radny Maciej Gawin – Zastępca Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki 

Społecznej i Spraw Rodziny poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję (Opinia Nr 155/23 stanowi zał. nr 27).  

 

Jednocześnie podkreślił, że Komisja rekomendowała kandydatury: radnej Elżbiety 

Śreniawskiej i radnej Agnieszki Buras do składu komisji konkursowej na stanowisko 

Zastępcy Kierownika ds. Lecznictwa Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Kielcach. 

(Stanowisko Nr 12/23 stanowi zał. nr 28). 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że z rekomendowanych kandydatur Sejmik musi 

dokonać wyboru jednej kandydatki. 

 

Z uwagi na nieobecność radnej Elżbiety Śreniawskiej, Zastępca Przewodniczącego 

Komisji potwierdził wyrażenie zgody na kandydowanie obu pań na komisji. 

 

Radny Marek Bogusławski – Wicemarszałek Województwa zasugerował, aby radna 

Agnieszka Buras zrezygnowała z kandydatury. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o konsultację prawną w tej kwestii. Następnie 

otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Grzegorz Gałuszka, radny Marek Bogusławski – 

Wicemarszałek Województwa, radny Maciej Gawin, radny Arkadiusz Bąk - 

Przewodniczący Sejmiku. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

   

Następnie, po ustaleniach prawnych, poddał pod głosowanie wybór kandydata 

na przedstawiciela podmiotu tworzącego do składu komisji konkursowej na stanowisko 

Zastępcy Kierownika ds. Lecznictwa Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Kielcach. 

 

Na radną Agnieszkę Buras oddano 12 głosów, na radną Elżbietę Śreniawską oddano 11 

głosów, 1 głos był „wstrzymujący się”. Radna Agnieszka Buras została wybrana 

na kandydata na przedstawiciela podmiotu tworzącego do składu komisji konkursowej 

na stanowisko Zastępcy Kierownika ds. Lecznictwa Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego 

w Kielcach. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 29 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wskazania 

przedstawiciela podmiotu tworzącego do składu komisji konkursowej na stanowisko 

Zastępcy Kierownika ds. Lecznictwa Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Kielcach. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXIV/797/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 21 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się” stanowi zał. nr 30 

do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 31 do protokołu. 

 

Ad 12. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie określenia „Aktualizacji Programu ochrony 

powietrza dla województwa świętokrzyskiego wraz z planem działań krótkoterminowych” 

(zał. nr 32). 

 

Radny Marek Jońca – Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie 

wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Artur Konarski – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia 

Nr 76/23 stanowi zał. nr 33 do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Tadeusz Kowalczyk,  radny Marek Jońca – Członek 

Zarządu. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 18 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia „Aktualizacji 

Programu ochrony powietrza dla województwa świętokrzyskiego wraz z planem działań 

krótkoterminowych”. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXIV/798/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 17 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” i stanowi zał. nr 34 

do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 35 do protokołu. 
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Ad 13. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży, nieruchomości położonej 

w gminie Zagnańsk, w obrębie Zachełmie wraz z autopoprawką Zarządu. (zał. nr 36). 

 

Radny Marek Jońca – Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie 

wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Gałuszka - Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

 i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję (Opinia Nr 154/23 stanowi zał. nr 37). 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję Budżetu i Finansów. (Opinia nr 360/23 wpłynęła na piśmie 

i stanowi zał. nr 38). 

 

Na prośbę Przewodniczącego Sejmiku radny Marek Jońca – Członek Zarządu 

przedstawił szczegóły autopoprawki Zarządu. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

na rzecz Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży, nieruchomości 

położonej w gminie Zagnańsk, w obrębie Zachełmie wraz z autopoprawką Zarządu. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXIV/799/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 21 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” oraz 2 głosach „wstrzymujących się” 

i stanowi zał. nr 39 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 40 do protokołu. 

 

Ad 14.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej i minimalnej liczby 

radnych stanowiących skład komisji stałych i doraźnych (zał.nr 41). 
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Radny Arkadiusz Bąk - Przewodniczący Sejmiku przedstawił ww. projekt uchwały, 

a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Następnie  otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej i minimalnej liczby radnych stanowiących 

skład komisji stałych i doraźnych. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto 

jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXIV/800/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 23 

głosami „za” i stanowi zał. nr 42 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 43 do protokołu. 

 

Ad 15. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie składu osobowego Komisji Samorządu 

Terytorialnego (zał. nr 44). 

 

Radny Arkadiusz Bąk - Przewodniczący Sejmiku przedstawił ww. projekt uchwały, 

a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Następnie  otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

W dalszej części poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie składu osobowego 

Komisji Samorządu Terytorialnego. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto 

jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXIV/801/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 24 

głosami „za” i stanowi zał. nr 45 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 46 do protokołu. 
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Ad 16. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wyłączenia 

nieruchomości znajdujących się w miejscowości Suków Papiernia z obszaru chronionego 

krajobrazu – „Podkieleckiego Obszaru Chronionego Krajobrazu strefa B11” (zał. nr 47). 

 

Radny Paweł Krakowiak – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Andrzej Swajda, radny Paweł Krakowiak, radny 

Grzegorz Gałuszka, radny Marek Jońca – Członek Zarządu.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 21 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

dotyczącej wyłączenia nieruchomości znajdujących się w miejscowości Suków Papiernia 

z obszaru chronionego krajobrazu – „Podkieleckiego Obszaru Chronionego Krajobrazu 

strefa B11”. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXIV/802/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 11 głosami „za” przy 9 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 48 

do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 49 do protokołu. 

 

Ad 17.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie skargi na Zarząd Województwa 

Świętokrzyskiego (zał. nr 50). 

 

Radny Paweł Krakowiak – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierał radny Andrzej Swajda, radny Marek Jońca – Członek 

Zarządu, Tomasz Jamka – Członek Zarządu.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 20 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  
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Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie skargi na Zarząd 

Województwa Świętokrzyskiego. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto 

jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXIV/803/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 10 głosami „za” przy 6 głosach „przeciwnych” oraz 4 głosach „wstrzymujących 

się” i stanowi zał. nr 51 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 52 do protokołu. 

 

Ad 18. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie odwołania radnego Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego przed upływem III kadencji (zał. nr 53). 

 

Radny Arkadiusz Bąk - Przewodniczący Sejmiku przedstawił ww. projekt uchwały, 

a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Następnie poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały (Opinia Nr 78/23 wpłynęła na piśmie i stanowi zał. nr 54 

do protokołu). 

 

W dalszej części otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie odwołania 

radnego Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego przed upływem III 

kadencji. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXIV/804/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 17 

głosami „za” i stanowi zał. nr 55 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 56 do protokołu. 

 

Ad 19. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyboru radnego Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego III kadencji w naborze uzupełniającym (zał. nr 57). 

 

Radny Arkadiusz Bąk - Przewodniczący Sejmiku przedstawił ww. projekt uchwały, 

a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 
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Następnie poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały (Opinia Nr 79/23 wpłynęła na piśmie i stanowi zał. nr 58 

do protokołu). 

 

W dalszej części otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 18 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyboru radnego 

Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego III kadencji w naborze 

uzupełniającym. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXIV/805/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 18 

głosami „za” i stanowi zał. nr 59 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 60 do protokołu. 

 

Ad 20.  

Interpelacje  i zapytania. 

 

Radna Jolanta Tyjas złożyła 2 interpelacje w sprawach: 

- poprawy bezpieczeństwa na skrzyżowaniu obwodnicy Włoszczowy z drogą powiatową 

prowadzącą z Włoszczowy do Woli Wiśniowej w kierunku Konieczna, 

- budowy ścieżki rowerowej w ciągu drogi wojewódzkiej 786 na trasie Włoszczowa – 

Czarnca - Secemin. 

 

Radna Agata Binkowska złożyła 2 interpelacje w sprawach: 

- postępu prac dotyczących opracowania i wdrożenia programu dofinansowania leczenia 

niepłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego (in vitro) dla mieszkańców 

województwa świętokrzyskiego, 

-powodu i zadań postawionych do realizacji wskazanej osobie powołanej do Rady 

Muzeum Wsi Kieleckiej. 

 

Ad 21.  

Radni otrzymali Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego 

 w okresie między sesjami (zał. nr 61). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 
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Głos zabierali: radny Andrzej Swajda, radny Marek Bogusławski - Wicemarszałek 

Województwa, Tomasz Jamka – Członek Zarządu, Jerzy Wrona – Dyrektor 

Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął powyższe Sprawozdanie  

z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie między sesjami. 

 

Ad 22.  

Radni otrzymali Informację Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku 

o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami (zał. nr 62). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął Informację Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

 

Ad 23. 

Sprawy różne. 

 

Głos w sprawach różnych zabierali:  

- w sprawie Centrum Informacji Konsularnej: radna Agata Binkowska, radny Marek 

Bogusławski – Wicemarszałek Województwa,  

- w sprawie realizacji projektów EFS: radna Renata Janik - Wicemarszałek 

Województwa, radny Arkadiusz Bąk - Przewodniczący Sejmiku, radna Jolanta 

Tyjas,  

- w sprawie przebudowy drogi 751: radna Agnieszka Buras, Tomasz Jamka – Członek 

Zarządu, Jerzy Wrona – Dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

 

Radna Agata Binkowska poprosiła o udzielenie na piśmie informacji o miejscu 

funkcjonowania Centrum Informacji Konsularnej w Kielcach. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że w dniu 14 września br. został ogłoszony 

nabór wniosków o nadanie Odznaki Honorowej Województwa Świętokrzyskiego - 

szczególnego wyróżnienia ustanowionego przez Sejmik Województwa Świętokrzyskiego 

za zasługi w działalności państwowej i społecznej na rzecz rozwoju naszego regionu. 

W bieżącym roku przypada X jubileuszowa edycja tego odznaczenia. Wnioski będzie 

można składać do 27 października 2023 r.   

Gorąco zachęcał do zgłaszania kandydatów przez Komisje lub kluby radnych 

i promowanie tegorocznej edycji Odznaki.  
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Zgodnie ze zaktualizowanym harmonogramem termin kolejnej sesji przypada na 30 

października 2023r. Sesję poprzedzą posiedzenia Komisji w dniach 23 – 27 października 

2023r.  

Przewodniczący Sejmiku zaproponował zmianę terminu sesji z 30 października na termin 

wcześniejszy. Szczegóły ustali z Zarządem Województwa i Panią Skarbnik. 

 

Ad 24.  

Przewodniczący Sejmiku ogłosił zamknięcie LXIV sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

 

 

 

Przewodniczący Sejmiku 

 

 

         Arkadiusz Bąk 
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